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Orientering «Sykehusinnkjøp HF i media» 
 

Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 

1. Styret tar saken til orientering. 

 

 

 

 

 

Vadsø, 18. oktober 2022 

 

Bente Hayes 

administrerende direktør 
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1. Hva saken gjelder 
Saken gir en oversikt over mediesaker hvor Sykehusinnkjøp HF er omtalt i perioden 6. september 

2022 til 12. oktober 2022. De aktuelle mediesakene er vurdert ut fra om de er positivt, nøytralt eller 

negativt vinklet. 

2. Hovedpunkter og handlingsalternativer 
Siden sist styremøte har det vært begrenset medieomtale. De fleste oppslagene fra 

medieovervåkninga er saker der Sykehusinnkjøp kun er nevnt, eksempelvis saker om nye legemidler 

der vår rolle ofte nevnes.  

Den saken med mest medieomtale er en sak om KOFAs avgjørelse knyttet til onkologianbudet, og i 

hovedsak med kritisk inngang. 

Kategoriarbeidet Sykehusinnkjøp jobber med er omtalt positivt, med fokus på samfunnsansvar. 

Totalt er det 25 mediesaker i perioden, inkludert saker der Sykehusinnkjøp kun er nevnt, og sakene 

fordeler seg som følger: 

Totalt antall saker: 

24 

Positivt vinklet Negativt vinklet Nøytralt vinklet 

1 2 21 

 

Sakene er sortert etter publiseringsdato, med de nyeste sakene først. I denne oversikten 

kommenteres kun saker der Sykehusinnkjøp har en fremtredende rolle, og ikke kun er nevnt: 

1. Dagens Medisin følger opp sak om tildeling i onkologianbudet. Legemiddelselskapet MSD mener 

det er overraskende hvordan den «uvanlig tydelige» uttalelsen fra KOFA blir tilsidesatt av 

Sykehusinnkjøp HF. Saken er nøytralt vinklet. 

• Vedlegg: 

MSD: Overrasket over at KOFA-uttalelse ble tilsidesatt 

2. Anbud365 skriver om tildeling i onkologianbudet, med tittelen «Sykehusinnkjøp tildelte 

kontrakt, trosset KOFA-anbefaling om å avlyse». Saken baserer seg på en pressemelding 

publisert av Sykehusinnkjøp HF, med sitater fra adm.dir. Inger Cathrine Bryne i Helse Vest RHF 

og administrerende direktør Bente Hayes i Sykehusinnkjøp HF. Saken er nøytralt vinklet. 

• Vedlegg: 

Sykehusinnkjøp tildelte kontrakt, trosset KOFA-anbefaling om å avlyse 

3. Dagens Medisin skriver om tildeling i onkologianbudet, med tittelen «Går mot KOFA-avgjørelse - 

holder på onkologianbud». Saken er basert på pressemelding publisert av Sykehusinnkjøp, også 

denne inneholder sitater fra adm.dir. Inger Cathrine Bryne i Helse Vest RHF og administrerende 

direktør Bente Hayes i Sykehusinnkjøp HF. Saken er nøytralt vinklet. 

• Vedlegg: 

Går mot KOFA-avgjørelse - holder på onkologianbud 

https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/10/12/msd-overrasket-over-at-kofa-uttalelse-ble-tilsidesatt/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/sykehusinnkjop-tildelte-kontrakt-trosset-kofa-anbefaling-om-a-avlyse/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/10/11/gar-mot-kofa-avgjorelse--holder-pa-onkologianbud/
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4. Aftenposten skriver om bedriften Innovern i Sykkylven, som produserer munnbind. Saken dreier 

seg om at bedriften kanskje må legge ned drifta, og omtaler spørsmål om hvorvidt det skal lages 

smittevernutstyr i Norge eller ei. Sykehusinnkjøp omtales som innkjøper i forbindelse med 

pandemien. Vi henviste videre til eierne i spørsmål om eventuelt videre kjøp og 

beredskapshåndtering. Saken er nøytralt vinklet for Sykehusinnkjøp. 

• Vedlegg 1: 

Skal det produseres smittevernutstyr i Norge? 

5. Dagens Medisin omtaler anbudet på MS-legemidler. Høsten 2021 ble legemiddelet Fampridine 

Accord satt på byttelisten etter at Legemiddelverket vurderte legemiddelet som bioekvivalent 

med legemiddelet Fampyra. Preparatene har vært gjennom anbudskonkurranse i regi av 

Sykehusinnkjøp HF, der Fampridine Accord var rimeligst. Dermed skrives nå Fampridine Accord 

til MS-pasienter som tidligere fikk skrevet ut Fampyra. Sykehusinnkjøp HF er spurt om hvor stor 

besparelse det er for dette byttet, og vi svarer at rabattprosent for dette byttet ikke kan utgis 

uten å røpe enhetspris, og at det dermed er unntatt offentlighet. Saken er nøytralt vinklet for 

Sykehusnnkjøp 

• Vedlegg: 

Fagmiljøet enig om å være lojal til anbudsvinner 

6. Dagens Medisin publiserer et tilsvar fra Sykehusinnkjøp, etter at Legemiddelindustrien (LMI) har 

kommet med til dels kraftige beskyldninger om Sykehusinnkjøp og deres håndtering av saken 

knyttet til prisinformasjon. Sykehusinnkjøp får svare på påstandene som fremsettes, om at 

prislekkasje-saken kunne vært håndtert mer seriøst av partene (se mediesak nummer 7). Saken 

består av Bente Hayes alene, og kun hun siteres i saken. Saken er nøytralt vinklet. 

• Vedlegg: 

- Kjenner oss ikke igjen i LMIs beskyldninger 

7. Dagens Medisin skriver en enkildesak med styreleder i LMI (Legemiddelindustrien) som mener 

håndteringen av prislekkasjen kunne ha blitt håndtert bedre dersom LMIs ønske om tidligere 

dialog var blitt møtt. LMI fremsetter påstander om manglende dialog, og kritiserer også at pris er 

det eneste kriteriet i anbudet. Saken er negativt vinklet. 

• Vedlegg: 

Kunne kommet til enighet om prislekkasjene tidligere 

8. Health Talk skriver en sak om KOFA-avgjørelsen om at Sykehusinnkjøp har brutt regelverket om 

offentlige anskaffelser etter gjennomføring av konkurransen på onkologilegemidler. Saken 

inneholder flere svar fra administrerende direktør Bente Hayes, som i hovedsak kommenterer 

avventende på spørsmål rundt KOFAs avgjørelse, samt prosessen rundt anbudet. Saken er 

negativt vinklet.  

• Vedlegg: 

Lekket hemmelig legemiddelpris - kan stoppe gigantavtale om kjøp av kreftlegemidler til 3,2 

milliarder kroner 

 

https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/10/07/ms-pasienter--likeverdige-legemidler-har-ulik-effekt/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/10/05/kjenner-oss-ikke-igjen-i-lmis-beskyldninger/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/10/04/lmi-kunne-kommet-til-enighet-om-prislekkasjene-tidligere/
https://www.healthtalk.no/keytruda-legemiddelanbud-sykehusinnkjop/lekket-hemmelig-legemiddelpris-kan-stoppe-gigantavtale-om-kjop-av-kreftlegemidler-til-32-milliarder-kroner/162138
https://www.healthtalk.no/keytruda-legemiddelanbud-sykehusinnkjop/lekket-hemmelig-legemiddelpris-kan-stoppe-gigantavtale-om-kjop-av-kreftlegemidler-til-32-milliarder-kroner/162138
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9. Health Talk skriver om behandling med avansert kolesterolsenker. I saken brukes sitater fra 

medisinsk rådgiver Sara Reinsvik Ulimoen i Sykehusinnkjøp, som uttaler seg om en anbudspilot 

som åpner for at flere pasienter kan få behandling med disse legemidlene refundert på blå 

resept. Sitatene er hentet fra en nyhetssak hos Statens Legemiddelverk. Saken er nøytralt 

vinklet. 

• Vedlegg: 

Fordeler oppstår ved langvarig behandling med avansert kolesterolsenker. - Håper at flere pasienter 

kan få behandling 

10. Dagens Medisin publiserer en sak der leder for Norsk Onkologisk forening kritiserer enkelte 

legemiddelselskap og Sykehusinnkjøp for håndtering av lekkasjer på enhetspriser på 

kreftlegemidler. Han uttaler at dette kan utsette pasienter for dårligere behandling. Saken er en 

oppfølging av KOFA-avgjørelsen som ga leverandøren MSD medhold i en klage mot 

Sykehusinnkjøp. Administrerende direktør Bente Hayes svarer på påstandene, og at 

Sykehusinnkjøp jobber med KOFA-avgjørelsen. Saken er negativt vinklet for Sykehusinnkjøp. 

• Vedlegg: 

Onkolog refser Sykehusinnkjøp og legemiddelselskap for prislekkasje-håndtering 

11. Dagens Medisin omtaler KOFA-avgjørelsen der MSD klaget inn foretaket da enhetspris for 

legemiddelet Keytruda ble gjort kjent. I saken blir administrerende direktør Bente Hayes sitert på 

at foretaket nå skal bruke tid på å sette seg inn i saken, og komme til en endelig beslutning. 

Saken er negativt vinklet. 

• Vedlegg: 

Sykehusinnkjøp HF brøt anbudsregler 

12. Anbud365 omtaler Sykehusinnkjøps kategoriprogram, med fokus på samfunnsansvar. Saken er 

basert på styresak 70/2022, som var en redegjørelse av hvordan bruk av krav knytte til miljø og 

klima fastsettes i anskaffelser, med vektlegging på kost/nytte. I saken til anbud365 omtales også 

prioritering av kategorier, gevinstrealisering og hvordan økte kostnader skal legges fram til 

vurdering og godkjenning. Saken er positivt vinklet. 

• Vedlegg: 

I gang med å lage kategoriplaner med samfunnsansvar som en av bærebjelkene 

13. Sykehusinnkjøp nevnes i en rekke saker knyttet til rekruttering i Helse Møre og Romsdal. Sakene 

dreier seg i hovedsak om rekruttering til fødeavdeling, og Sykehusinnkjøp omtales i forbindelse 

med avtaler på vikartjenester. Sykehusinnkjøp er ikke kilde i noen av sakene. Vedlagt eksempel 

på leserinnlegg der vi omtales i saken. 

• Vedlegg: 

Har HMR gjort en god nok rekrutteringsjobb for å bemanne fødeavdelingen i Kristiansund? 

 

 

 

https://www.healthtalk.no/dan-atar-kolesterol-pcsk9/fordeler-oppstar-ved-langvarig-behandling-med-avansert-kolesterolsenker-haper-at-flere-pasienter-kan-fa-behandling/162109
https://www.healthtalk.no/dan-atar-kolesterol-pcsk9/fordeler-oppstar-ved-langvarig-behandling-med-avansert-kolesterolsenker-haper-at-flere-pasienter-kan-fa-behandling/162109
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/09/28/onkolog-refser-sykehusinnkjop-og-legemiddelselskap-for-prislekkasje-handtering/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/09/26/sykehusinnkjop-hf-brot-anbudsregler/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/i-gang-med-a-lage-kategoriplaner-med-samfunnsansvar-som-en-av-baerebjelkene/
https://ksu.no/artikler/ksu-no/115143-har-hmr-gjort-en-god-nok-rekrutteringsjobb-for-a-bemanne-fodeavdelingen-i-kristiansund
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Digitale vedlegg 

MSD: Overrasket over at KOFA-uttalelse ble tilsidesatt 

Sykehusinnkjøp tildelte kontrakt, trosset KOFA-anbefaling om å avlyse 

Går mot KOFA-avgjørelse - holder på onkologianbud 

Fagmiljøet enig om å være lojal til anbudsvinner 

- Kjenner oss ikke igjen i LMIs beskyldninger 

Kunne kommet til enighet om prislekkasjene tidligere 

Lekket hemmelig legemiddelpris - kan stoppe gigantavtale om kjøp av kreftlegemidler til 3,2 

milliarder kroner 

Fordeler oppstår ved langvarig behandling med avansert kolesterolsenker. - Håper at flere pasienter 

kan få behandling 

Onkolog refser Sykehusinnkjøp og legemiddelselskap for prislekkasje-håndtering 

Sykehusinnkjøp HF brøt anbudsregler 

I gang med å lage kategoriplaner med samfunnsansvar som en av bærebjelkene 

Har HMR gjort en god nok rekrutteringsjobb for å bemanne fødeavdelingen i Kristiansund? 

 

Utrykte vedlegg 

Vedlegg 1: Skal det produseres smittevernutstyr i Norge 

https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/10/12/msd-overrasket-over-at-kofa-uttalelse-ble-tilsidesatt/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/sykehusinnkjop-tildelte-kontrakt-trosset-kofa-anbefaling-om-a-avlyse/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/10/11/gar-mot-kofa-avgjorelse--holder-pa-onkologianbud/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/10/07/ms-pasienter--likeverdige-legemidler-har-ulik-effekt/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/10/05/kjenner-oss-ikke-igjen-i-lmis-beskyldninger/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/10/04/lmi-kunne-kommet-til-enighet-om-prislekkasjene-tidligere/
https://www.healthtalk.no/keytruda-legemiddelanbud-sykehusinnkjop/lekket-hemmelig-legemiddelpris-kan-stoppe-gigantavtale-om-kjop-av-kreftlegemidler-til-32-milliarder-kroner/162138
https://www.healthtalk.no/keytruda-legemiddelanbud-sykehusinnkjop/lekket-hemmelig-legemiddelpris-kan-stoppe-gigantavtale-om-kjop-av-kreftlegemidler-til-32-milliarder-kroner/162138
https://www.healthtalk.no/dan-atar-kolesterol-pcsk9/fordeler-oppstar-ved-langvarig-behandling-med-avansert-kolesterolsenker-haper-at-flere-pasienter-kan-fa-behandling/162109
https://www.healthtalk.no/dan-atar-kolesterol-pcsk9/fordeler-oppstar-ved-langvarig-behandling-med-avansert-kolesterolsenker-haper-at-flere-pasienter-kan-fa-behandling/162109
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/09/28/onkolog-refser-sykehusinnkjop-og-legemiddelselskap-for-prislekkasje-handtering/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/09/26/sykehusinnkjop-hf-brot-anbudsregler/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/i-gang-med-a-lage-kategoriplaner-med-samfunnsansvar-som-en-av-baerebjelkene/
https://ksu.no/artikler/ksu-no/115143-har-hmr-gjort-en-god-nok-rekrutteringsjobb-for-a-bemanne-fodeavdelingen-i-kristiansund
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